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Geachte heer Visser, 

 

Hierbij stuur ik u, mede namens de staatssecretaris van Binnenlandse Zaken en 

Koninkrijksrelaties, mijn reactie op de voorlopige uitkomsten van uw 

Verantwoordingsonderzoek 2018 bij Koninkrijksrelaties, begrotingshoofdstuk IV 

van de rijksbegroting. Met belangstelling heb ik kennisgenomen van uw 

conceptrapport waarin u oordeelt over de financiële informatie en de 

totstandkoming van de beleids- en bedrijfsvoeringsinformatie in het jaarverslag 

en de kwaliteit van de bedrijfsvoering. Graag reageer ik op de onvolkomenheid en 

ga ik in op uw aanbevelingen ten aanzien van de bedrijfsvoering en 

beleidsresultaten. 

 

Informatiebeveiliging Rijksdienst Caribisch Nederland verbeterd 

Met genoegen stel ik vast dat uw onderzoek bevestigt dat over de hele linie 

sprake is van een sterk verbeterd niveau van informatiebeveiliging van de RCN.  

Ik onderschrijf uw constatering dat er aanvullende stappen nodig zijn om het 

verbeterde niveau van informatiebeveiliging structureel in te bedden in de 

organisatie. Door dit jaar interne controlemaatregelen verder in te richten en uit 

te voeren, zullen nieuwe tekortkomingen in de toekomst sneller worden ontdekt 

en effectiever kunnen worden opgelost.  

 

Om tot goede afspraken te komen met de afnemers van de dienstverlening van 

SSO-CN op het gebied van te behalen informatiebeveiligingsdoelstellingen laat ik 

onderzoeken hoe dit vorm te geven. Hiervoor is een eerste stap gezet door een 

werkgroep in te richten met de grootste lokale afnemer, de Belastingdienst CN.  

Nog te realiseren verbeteringen zijn opgenomen en beschreven in de begroting 

van SSO-CN voor 2019 en worden met prioriteit opgepakt. Behalve borging van 

de standaard dienstverlening, ziet dit op het toekomstbestendig maken van de 

informatiebeveiliging. Met name door een verbeterde PDCA-cyclus, kan en zal er 

adequater worden gestuurd op aanpak van eventuele risico’s en tekortkomingen.  

Om duidelijkheid te scheppen over de gewenste, structurele ICT-

ontwikkelcapaciteit bij SSO-CN heb ik een onderzoeksopdracht uitgezet bij een 
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onafhankelijke externe partij. Het onderzoek wordt medio juni 2019 opgeleverd, 

waarna de door mij te nemen vervolgstappen bepaald zullen worden.  

Tevens heeft de staatssecretaris van BZK de Tweede Kamer in april 2019 op de 

hoogte gesteld van de voortgang op de verbetering van de informatiebeveiliging 

SSO CN.  

 

Rijksdienst Caribisch Nederland ontbeert gezamenlijke aanpak personeelsbeleid 

en ICT-voorzieningen 

Uw aanbeveling over een gezamenlijke aanpak op het gebied van het 

personeelsbeleid vind ik herkenbaar. Inmiddels is een beleidsadviseur toegevoegd 

aan de staf van de directeur RCN, die langs de lijn van het georganiseerd overleg 

en waar nodig in afstemming met de CN-stuurgroep beleidsvoorstellen ontwikkelt. 

Eenmaal geaccordeerd wordt nieuw personeelsbeleid geïmplementeerd in RCN. 

Uw aanbeveling sterkt ons in de al uitgezette acties ten aanzien van het 

personeelsbeleid.  

 

Overigens is het mogelijk dat naar aanleiding van de voorlichting van de Raad van 

State naar de versterkte coördinatie van BZK, zoals verzocht door de 

staatssecretaris, de aansturing van RCN waaronder de structuur en het 

personeelsbeleid om herijking vraagt. 

 

Zoals ook in mijn reactie op uw conclusies ten aanzien van Informatiebeveiliging 

SSO-CN aangegeven, is een werkgroep gestart om de ICT-systemen en de te 

behalen informatiebeveiligingsdoelstellingen af te stemmen met afnemers van 

onze dienstverlening, te beginnen met de Belastingdienst CN. Daarnaast loopt ook 

het al eerdergenoemde onderzoek naar de gewenste ICT-ontwikkelcapaciteit bij 

SSO-CN. De uitkomst daarvan zal mede gaan bepalen hoe om te gaan met de 

beheer- en ontwikkelactiviteiten binnen RCN. Ten slotte merk ik op dat SSO-CN 

deelneemt aan een lokaal interdepartementaal initiatief om, door middel van het 

faciliteren van een leer-werkplek, lokale scholieren op te leiden voor een baan in 

de ICT. 

 

Buitenlandtoelage uitgezonden ambtenaren 

Uw aanbeveling om haast te maken met de harmonisatie van regelingen voor 

buitenlandvergoedingen onderken ik. Ik heb reeds een aanvang genomen met de 

aanbeveling van de Auditdienst Rijk om versneld en met prioriteit het VUBZK 

verder te harmoniseren met de uitzendregeling van het Ministerie van 

Buitenlandse Zaken. Dat geldt ook voor de andere maatregelen die ik naar 

aanleiding van het onderzoek van de Auditdienst Rijk in de Kamerbrief heb 

aangekondigd. Voor wat betreft de harmonisatie is het doel zoveel mogelijk het 

verschil in uitzendvoorwaarden tussen de regelingen op te heffen voor zover 

passend bij uitzendingen binnen het Koninkrijk, met als doel om naar één regeling 

toe te werken. 
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Financieel beheer en toezicht BES-eilanden 

Aan uw aanbeveling om het Openbaar Lichaam Bonaire (OLB) te vragen de 

oorzaken voor het uitblijven van verbeteringen te analyseren en deze analyse te 

betrekken bij het opstellen van verdere plannen is reeds invulling gegeven. Het 

verbeteren van het financieel beheer is namelijk een van de prioritaire thema’s in 

het door OLB en Rijk gesloten Bestuursakkoord Bonaire 2018 – 2022. In het 

akkoord zijn afspraken gemaakt die het financieel beheer moeten verbeteren. Het 

OLB en het Rijk werken bij de uitvoering van het akkoord nauw samen en staan 

hierbij in voortdurend contact met het Cft, waardoor ook financieel toezicht bij het 

uitvoeren van de afspraken aan bod komt. In het kader van het Bestuursakkoord 

stelt het Rijk capaciteit en kennis beschikbaar om het OLB te ondersteunen bij 

onder meer het opsporen van de oorzaken van de problematiek en het vinden en 

implementeren van oplossingen. Uw aanbeveling om de Wet financiën openbare 

lichamen BES te evalueren en te bezien of het toezicht op het financieel beheer 

versterkt kan worden door hiervoor aanvullende normen op te stellen en nieuwe 

interventiemogelijkheden te introduceren, zal worden betrokken bij de 

kabinetsreactie op de voorlichting van de Raad van State. 

 

U beveelt tevens aan om het parlement te informeren over de (rechtmatigheid 

van de) publieke bestedingen op Sint-Eustatius wanneer de jaarrekeningen 

beschikbaar zijn. Ik zal uw aanbeveling meenemen in de voortgangsrapportage 

Sint-Eustatius van november 2019. 

 

Financieel toezicht op Aruba, Curaçao en Sint-Maarten 

Ik heb kennisgenomen van uw aanbeveling om via de Rijksministerraad te komen 

met een inhoudelijke reactie op de aanbevelingen van de evaluatiecommissie 

Rijkswet financieel toezicht 2018 en per land bestuurlijke afspraken te maken 

over de uitvoering van een gezamenlijke aanpak vergelijkbaar met de Operatie 

Comptabel Bestel. De staatssecretaris van BZK zal hiervoor aandacht vragen bij 

de landen, met respect voor de eigen verantwoordelijkheid van de landen zoals 

vastgesteld sinds 10-10-10. 

 

Nederlandse bijdrage aan de wederopbouw van Sint-Maarten 

Ik heb kennisgenomen van uw aanbeveling om via de Nederlandse 

vertegenwoordiger in de stuurgroep (nogmaals) aandacht te vragen voor het 

belang van het vaststellen van het strategisch resultatenkader. Bij de oprichting 

van het trustfonds heeft de staatssecretaris een aantal beleidsprioriteiten en 

criteria voor de inzet van het trustfonds bepaald, die zien op een duurzame 

wederopbouw van het land Sint-Maarten. Deze blijven gedurende de resterende 

looptijd van het trustfonds onverkort van kracht. Inmiddels is in de stuurgroep 

van april jongstleden het strategisch resultatenkader vastgesteld. 

 

Ik herken uw aanbeveling omtrent de bemensing van het programmabureau voor 

de wederopbouw van het land Sint-Maarten, waarbij ik wil benadrukken dat de 

verantwoordelijkheid hiervan bij het land zelf ligt. 
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Voor het inzichtelijk maken van de besteding van middelen uit het trustfonds, 

beveelt u mij eveneens aan bij de volgende brief bij de voortgangsrapportage van 

de Wereldbank een stroomdiagram te gebruiken, zoals door u gehanteerd in uw 

focusonderzoek. Ik zal uw aanbeveling betrekken bij de eerstvolgende 

voortgangsrapportage. 

 

Hoogachtend, 

 

De minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties, 

 

 

 

 

 

drs. K.H. Ollongren 


